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Při příležitosti Vašich jubilejních narozenin Vám přejeme do dalších let pevné zdraví, štěstí a mnoho
spokojenosti ve Vašem osobním životě.

Sbor pro občanské záležitosti



ZPRÁVA ze zasedání zastupitelstva ze 7. 2.1994
19.zasedání místního zastupitelstva zahájil p. starosta Liška, který toto zasedání řídil. Přivítal

přítomné, konstatoval řádné svolání zastupitelstva, počet přítomných, omluvených a neomluvených
členů zastupitelstva Horních Počernic a konstatoval opět nepřítomnost zástupců Magistrátu a
Zastupitelstva hl. m. Prahy.
V úvodu připomněl, že dnešní zasedání zahajuje poslední rok volebního období současného
zastupitelstva. Tento rok, rok komunálních voleb, jak vyplyne z dokumentů, projednávaných ve smyslu
zákona, výsledku hospodaření r. 93 a především rozpočtu městské části na rok 1994, lze označit za
kritický. Nejen pro finanční předpoklady na začátku roku 1994, ale i pro setrvačnost přístupů vyšších
orgánů k problematice městských částí Prahy. Zmínil se též o svém vystoupení na lednovém zasedání
zastupitelstva hl. m. Prahy (příspěvek uveřejněn v HPZ č.2/94), o problémech výstavby plynovodů v
městských částech a způsobu jejich financování v kontrastu s příspěvky Magistrátu na ekologizaci
topení a dalších otázkách, které jsou zakotveny ve výše uvedených významných dokumentech,
klíčových pro celý průběh roku.
Program 19. zasedání byl schválen podle předloženého návrhu

1. Zahájení
2. Výsledek hospodaření městské části Praha-Horní Počernice za rok 1993.
3. Rozpočet městské části Praha-Horní Počernice na rok 1994
4. Zabezpečení investiční činnosti v Hor. Počernicích v r.1994
5. Návrhy, dotazy, interpelace členů zastupitelstva.
6. Závěr.

VÝSLEDEK HOSPODAŘENÍ MĚSTSKÉ ČÁSTI v r. 1993.
Výsledek hospodaření byl podle zákona o obcích č.367/90 Sb. a dopl. vyvěšen dnem 24.1.1994 na

úřední desce Místního úřadu Praha-Horní Počernice.
Celkové příjmy městské části činily v r.1993 66.479 tis.Kč, výdaje byly 80.484 tis.Kč, hospodaření

tudíž skončilo schodkem 14.005 tis.Kč. Pro budoucí období byla radou přijata úsporná opatření,
vycházející z poznatků r.1993.
ROZPOČET MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA-HORNÍ POČERNICE na r. 1994.

Návrh rozpočtu na r.1994 včetně podrobného komentáře v jednotlivých položkách příjmů a výdajů
byl včas předán zastupitelům písemně a je přílohou tohoto zápisu. S rozpočtem přítomné seznámil
p.starosta I.Liška.

Rozpočet městské části byl sestaven jako vyrovnaný v celkové výši 105 960 tis.Kč v normálním
nastoupeném trendu vývoje městské části, vč. zohlednění inflace. K původnímu návrhu byl schválen
radou dodatek na zvýšení rozpočtu v příjmové i výdajové části o 110 tis.Kč na 106 070 tis.Kč.
19. jednání zastupitelstva skončilo ve 21.15 hod.
K těmto a dalším projednávaným bodům přijalo zastupitelstvo m.č. Praha-Horní Počernice usnesení,
podrobná verze byla vyvěšena ve skřínce místního a úřadu, kde je též k dispozici k nahlédnutí.

USNESENÍ
Zastupitelstvo městské části Praha-Horní Počernice 19/2 - k výsledku hospodaření za rok 1993
I. bere na vědomí -předloženou zprávu o výsledku hospodaření, tabulkovou část a komentář, s
výsledkem hospodaření ve výši schodku - 14 005.- tis. Kč při dosaženém objemu výdajů ve výši 80 484
tis. Kčs a příjmů 66 479 tis. Kč
II. schvaluje -výsledek hospodaření (závěrečný účet) městské části Praha - Horní Počernice v roce 1993
ve výši schodku 14 005,- tis. Kč včetně příspěvků projednaných a poskytnutých v průběhu roku 1993
(m.j. plynofikace sokolovny, dar nadaci Pražské srdce, Běh míru, Nadace potravin. OU, léčebný pobyt
dětí)
-výsledek hospodaření příspěvkových a rozpočtových organizací zřízených městskou částí Praha -
Horní Počernice (podle údajů uvedených ve zprávě) včetně návrhů na příděly fondům těchto organizací



s tím, že 20 tis. přídělu fondům OB se navrhuje použít ke krytí nákladů na pořízení počítače pro OB
III. konstatuje, že -za daných podmínek je stav výsledku hospodaření městské části Praha - Horní
Počernice uspokojivý
-výsledek hospodaření m.č. Horní Počernice za rok 1993 negativně ovlivní hospodaření městské části v
r. 1994
-hospodářský výsledek městské části Horní Počernice za rok 1993 byl řádně zveřejněn podle zákona o
obcích č. 367/90 Sb. na úřední desce MÚ a byl rozeslán včas členům zastupitelstva městské části
IV. souhlasí -s tím, aby závěry a poznatky, týkající se hospodaření městské části Horní Počernice v
roce 1993 byly zařazeny do návrhu usnesení zastupitelstva Horních Počernic k rozpočtu m.č. na r. 1994
a přijatého programu úsporných opatření, schváleného radou městské části
V. ukládá -starostovi a předsedovi FPK zabezpečit rozbor hospodaření m.č. Horní Počernice a
zpracování zprávy o závěrečném účtu m.č. pro Magistrát hlavního města Prahy Termín: 18.2.1994
-starostovi v rámci jednání o finančním vypořádání hospodaření r. 1993 s rozpočtem hl.m. Prahy znovu
uplatnit nezodpovězené připomínky a argumenty zastupitelstva m.č. Horní Počernice k přiděleným
objemům finančních prostředků na rok 1993 Termín: 28.2.1994
19/3 - k rozpočtu m.č.Horní Počernice na rok 1994
I. bere na vědomí - usnesení zastupitelstva hlavního města Prahy k návrhu rozpočtu hl.m.Prahy na r.
1994 včetně doplňujících návrhů a rozepsaných finančních objemů pro městské části
- ukončení rozpočtového provizoria dnem schválení rozpočtu hl.m. Prahy
II. schvaluje rozpočet městské části Praha - Horní Počernice na rok 1994

s objemem příjmů 106 070 tis.Kč
s objemem výdajů 106 070 tis.Kč

III. konstatuje, že
1. objem příjmů městské části Praha - Horní Počernice ve výši celkem 77 082 tis.Kč, zařazený do
schváleného rozpočtu hl.m. Prahy, není v souladu s upřesněným návrhem rozpočtu m.č. Horní
Počernice, předaným řádně v termínu příslušným odborům MHMP a návrhem předloženým dnešnímu
jednání zastupitelstva
2. návrh rozpočtu m.č. Horní Počernice předložený dnešnímu řádnému zasedání zastupitelstva je v
objemu příjmů i výdajů vyšší o 28 988 tis. Kčs než je ve schváleném rozpočtu hl.m. Prahy uvedeno
3. kompetentní orgány rady a zastupitelstva hl.m. Prahy a příslušné odbory MHMP na doplněný, resp.
upřesněný návrh m.č. Horní Počernice, podaný v termínu MHMP, s výjimkou úpravy počtu obyvatel
m.č. Horní Počernice a z toho vyplývajících úprav finančních objemů, nevzaly zřetel
4. podíl přidělovaných prostředků z rozpočtu hl.m. Prahy (dotace, podíly na daních) na celkových
rozpočtovaných příjmech m.č. Horní Počernice opět poklesl, činí pro rok 1994 52,4%, zatímco v roce
1993 činil skutečně 55,7% a v roce 1992 dokonce 63,2 %
5. návrh rozpočtu m.č. Horní Počernice sice zahrnuje v kap. 41 prostředky potřebné ke splacení půjčky
hlavního města (13 993 tis. Kč), ovšem pouze za podmínky vyčerpání dalšího úvěru od České spořitelny
v rámci kontokorentního účtu
6. objem neinvestiční dotace z rozpočtu hl.m. Prahy činí pouze 22,542 tis. Kčs, což je cca o 9 mil. Kč
méné než byla skutečnost roku 1993
7. v položce 41 - pokladní správa rozpočtu m.č. Horní Počernice na rok 1994 není zařazen povinný
odvod 50% příjmů z prodeje nemovitého majetku svěřeného městské části v roce 1993, což činí cca 5,8
mil. Kčs a dále povinný odvod podílu na místních poplatcích za rok 1993, což činí cca 1 mil. Kč
8. městská část Praha - Horní Počernice tak vstupuje do roku 1994 prakticky s nekrytým závazkem více
než 20 mil. Kč
9. důvody této situace je třeba hledat v neřešeném a neodůvodněném finančním' propadu rozpočtu
městské části na rok 1993 v části investiční dotace, který byl znám již od počátku roku 1993 a jehož
překrytí bylo městskou částí požadováno již od května 1993
10. v souladu se zákonem o obcích č. 367/90 byl návrh rozpočtu m.č. v zákonné lhůtě zveřejněn a
předán členům zastupitelstva m.č. Horní Počernice



IV. žádá Zastupitelstvo hlavního města Prahy o:
- prominutí odvodu 50% příjmů z prodeje nemovitého majetku svěřeného městské části, využitého pro
ekologické stavby v roce 1993
- prominutí odvodu podílu z místních poplatků za rok 1993, využitého pro ekologické stavby v roce
1993
- odložení termínu splátek půjčky hlavního města Prahy na počáteční termín 1. listopadu 1994, příp. jiný
způsob umoření tohoto úvěru
- objektivní komisionálni posouzení příčin vzniku současné finanční situace městské části Praha - Horní
Počernice do termínu projednávání finančního vypořádání za rok 1993 a návrh jejího řešení
V. ukládá starostovi a předsedovi FPK rady městské části předložit orgánům hl.m. Prahy žádost
zastupitelstva městské části Praha Horní Počernice o:
- prominutí odvodů 50% příjmů z prodeje nemovitého majetku svěřeného městské části, využitých pro
ekologické stavby v roce 1993
- prominutí odvodu podílu z místních poplatků za rok 1993, využitých pro ekologické stavby v roce
1993
- odložení termínu splátky půjčky hlavního města na počáteční termín 1.listopadu 1994, příp. jiný způsob
umoření tohoto úvěru
VI. zmocňuje radu zastupitelstva městské části Praha - Horní Počernice schvalovat rozpočtové úpravy
do výše 1 milionu Kč a o těchto úpravách informovat Zastupitelstvo m.č. na nejbližším zasedání
19/4 - k investiční výstavbě pro r.1994.
I. bere na vědomí
- připravenost realizace investičních akcí technické infrastruktury (kanalizace, plynovody vodovody,
vybr. komunikace) v celkovém objemu 87 258 000,--Kč , jmenovitě podle přiložené tabulky
- zařazení investičních nákladů celkem ve výši pouze 49 210 tis.Kč, t.j. méně o 38 048 tis.Kč.

Ze zařazeného objemu 49 210 000,-Kč je:
33 000 000,- Kč investiční dotace hl.m. Prahy
3 500 000,-Kč příspěvky cizích spoluinvestorů (KB, I. teplárenská, a s.)

12 710 000,- Kč vlastní zdroje m.č.
- rozdělení zařazeného objemu investičních prostředků

49 210 000,- Kč podle druhového členění takto:
44 340 000,-Kč technická infrastruktura

1 650 000,-Kč úhrada objektu STADOS
1 000 000,-Kč projekty tech. infrastruktury
2 220 000,-Kč jiné investice (správa, školství)

II. schvaluje jmenovitý seznam investičních akcí technické infrastruktury v objemu 61 258 000,- Kč
jako seznam priorit k postupné realizaci v roce 1994 :
III. zmocňuje radu zastupitelstva městské části k realizaci jednotlivých akcí podle seznamu
schválených priorit.
IV. ukládá radě (vzhledem k situaci s dotacemi na plynovod) požádat správní radu ekologického fondu
o dotaci na realizaci nekrytých plynovodů.
O čerpání finančních prostředků a realizaci staveb podat informaci zastupitelstvu na každém
následujícím jednání.
19/5 - k převodu nemovitostí od MV ČR
souhlasí s nabytím nemovitostí, které se nacházejí na katastr, území Horní Počernice a ke kterým má
dosud právo hospodaření Min. vnitra ČR, do vlastnictví obce. Tyto pozemky budou navráceny zpět
městské části po upřesnění formy bezúplatného převodu.
Jedná se o nemovitosti, které jsou obsahem návrhů čtyř převodních smluv, a to :

1) pozemky včetně staveb a drobných objektů na nich umístěných na
sídlišti I. /chodníky, ostatní komunikace, sadové úpravy, bazény a umělecká díla/
2) pozemky včetně staveb na nich umístěných na sídlišti II.
(chodníky, ostatní komunikace, sadové úpravy, parkoviště).



3) pozemky včetně budov na nich umístěných na sídlišti III.
(chodníky, ostatní komunikace, sadové úpravy, budovy čp. 2261-2271 a čp. 2272-2277,
hřiště, pískoviště)
4) pozemky pod objekty ZŠ Chodovická, MŠ Ratibořická, MŠ Chodovická a další
pozemky včetně drobných staveb a sadových úprav (chodníky, hřiště, sportoviště,
pískoviště) a pozemky (chodníky) kolem kotelny na sídlišti III.

19/6 - k zástavě nemovitostí pro úvěr
souhlasí se zastavením nemovitostí ve správě městské části pro úvěr u České spořitelny a.s., vedený na
úctě č.9600059-998/0800.
19/7 - k výběru lokalit pro investiční záměry
souhlasí se jmenovitým výběrem lokalit pro investiční záměry a navrženým řešením po identifikaci
pozemků a majetkoprávním upřesnění.
19/8 - k bezpečnosti v obci
se seznámilo se zprávu o bezpečnosti v r.1993 na území městské části Praha-Horní Počernice
je znepokojeno
a) nárůstem trestné činnosti v r.1993 v Horních Počernicích a s velice nízkým procentem objasněnosti
spáchaných trestných činů 16,4 % v r.1993
b) špatnou spoluprací s Obvodním oddělením a Místním oddělením Policie ČR
považuje za současného stavu úrovně práce České Policie na území hl.m.Prahy, včetně Horních
Počernic, provedené personální změny na místě policejního ředitele hl.m.Prahy za žádoucí a plně
odůvodněné
konstatuje, že ani k dnešnímu dni, ačkoliv městská část splnila všechny podmínky, není obsazena
služebna městské policie pravidelnou službou
ukládá radě zastupitelstva MČ Praha-Horní Počernice věnovat větší pozornost bezpečnosti na území
městské části
- zástupci starosty p. Wágnerovi požadovat splnění slibu daného ředitelem městské policie hl.m.Prahy
ke zřízení služebny městské policie v Horních Počernicích, s výhledem do konce r.1994 obsazené 22
strážníky.
19/9 - k žádosti SK Xaverov na řešení podmínek poskytnutí bankovního úvěru
bere na vědomí žádost SK Xaverov Horní Počernice ze dne 7. února 1994 o pomoc při řešení
specifických podmínek bankovního úvěru pro SK Xaverov ve výši 4 mil. Kč s termínem splatnosti k
31.12.1996 a doplňující informace starosty městské části k této problematice
souhlasí s převzetím finanční garance městskou částí Praha - Horní Počernice za závazky vyplývající z
úvěrové smlouvy pro Xaverov do výše 500 000,-Kč
vyslovuje předběžný souhlas se zástavou pozemků v areálu SK Xaverov v majetku obce v potřebné
výměře po dořešení restitučních nároků
konstatuje, že k vlastnímu zřízení zástavního práva je třeba:
- provést podrobnou identifikaci všech pozemků v areálu SK Xaverov
- předložit záměr na realizaci směnné smlouvy mezi m.č. a oprávněnými vlastníky orgánům hlavního
města Prahy včetně všech předepsaných podkladů
ukládá starostovi městské části

- vyžádat od SK Xaverov účetní uzávěrku SK k 31.12.1993 Termín: 28. 2,1994
radě zastupitelstva
- zpracovat návrh na směnnou smlouvu k výměně dotčených pozemků ve smyslu žádosti
p.Adolfa Mayera z 1. února 1994 Termín: 15. 4. 1994

19/10 - k řešení dopravní situace hl.m.Prahy bere na vědomí
zprávu zástupce starosty o navrhovaném řešení dopravní obsluhy hl.m.Prahy v rámci úkolu, který
zadala Rada zastupitelstva hl.m.Prahy
zásadně nesouhlasí s tím, aby východním katastrálním územím Prahy-Horních Počernic byl navrhován
a zřizován další expresní nebo podobný jiný dopravní okruh. Tímto zásahem by městská část
Praha-Horní Počernice byla úplně uzavřena do dálničních systémů.Necitlivým umístěním expresního



okruhu do východní části Horních Počernic do chráněné a rekreační oblasti by byla nenahraditelně
narušena oblast určená k rekreaci.
Dále by byl poškozen již tak dost narušený dálnicí D11, vodní režim celé této oblasti s nedozírnými
následky na Klánovický les, Xaverovský háj a Čihadla a úplně by byl zrušen přítok vody do soustavy
počernických rybníků
ukládá radě zastupitelstva vybrat z návrhů nejvhodnější návrh řešení dopravní obsluhy hl.m.Prahy a se
stanoviskem seznámit Radu zastupitelstva hl.m.Prahy a ÚHA. Termín.do 20.2.94.
19/11 - k LSPP se znepokojením bere na vědomí zprávu o chystaném kroku OÚ Praha 9 ohledně
lékařské služby první pomoci v Horních Počernicích
schvaluje stanovisko rady zastupitelstva k tomuto problému
pověřuje radu dalším postupem
ukládá o tomto postupu informovat zastupitelstvo na nejbližším zasedání.

Ivan L i š k a , starosta

Nová centra výkonů státní správy na území hlavního města Prahy ?
Před několika dny se v denním tisku objevily zprávy o připravovaném návrhu nových center státní

správy v Praze. Do jaké míry je návrh připraven, co jeho realizace přinese, kdy bude realizován a jak se
může dotknout vykonávané státní správy na území Horních Počernic, na to jsme se zeptali starosty
Horních Počernic pana Ivana Lišky.
.. Dříve než čtenářům zodpovím položené otázky, musím se přece jen zastavit u výkonů státní správy a

samosprávy, neboli činností vykonávaných obecními nebo jinými úřady podle platných zákonů České
republiky, především zákona o obcích, o hlavním městě Praze, ale i podle dalších speciálních zákonů
pro specifické činnosti a výkony státní správy, např. v oblasti policie, soudů, daňových a finančních
záležitostí, celních otázek atd.

V praxi to potom vypadá, že tyto speciální výkony státní správy jsou vykonávány pro určitá území
buď ústředními orgány (např. Celní správa ČR) nebo orgány městskými (např. Městská veteninární
správa, Městská správa požární ochrany) nebo orgány obvodními (odpovídajícími v podstatě okresům) -
např. obvodní soudy, školské úřady, vojenské správy apod. Řada výkonů státní správy, občanům
zpravidla nejbližších, je pak zabezpečována i na nižších územích než okresech (v Praze obvodech) a
sice tzv. pověřenými obecními (v Praze místními) úřady. Jaké výkony státní správy lze v Horních
Počernicích využívat, o tom se dočtete v některém z dalších čísel hornopočernického zpravodaje.

Pokud jde o vlastní návrh na rozšíření počtu center státní správy v hlavním městě Praze, má při jeho
realizaci být rozšířen stávající počet 13 obvodů státní správy (původních deset pražských obvodů
Praha 1 - 10 a nové obvody 11 -Jižní město, 12 - Modřany a 13 - Jihozápadní město) o dalš í 3 obvody
Praha 14,15 a 16.

Občany Horních Počernic bude zajímat především nový obvod Praha 14, kterého máme být součástí.
K jeho vzniku by došlo rozdělením současného městského obvodu státní správy Praha 9 (od Vysočan až
po Klánovice, Koloděje) na dva celky státní správy
Praha 9 - původní městské čtvrti Prahy 9 a dále městské části Letňany, Kbely, Vinoř, Satalice, Čakovice
Praha 14 - oblast státní správy s navrženým označením Černý Most - Kyje s dosahem území a zahrnutím
městských částí nebo čtvrtí: Kyje, Černý Most, alternativně Lehovec a Hloubětín (!),a dále Horní a
Dolní Počernice, Běchovice, Klánovice, Újezd nad Lesy a Koloděje.

Na území bývalého obvodu Prahy 9 by tak fungovaly dvě centra státní správy, podle výkladu autorů
tzv. typu A a B a dále ještě centra státní správy typu C, a to v městských částech Letňany, alter. Kbely
(i pro Vinoř a Satalice), Horní Počernice a Újezd nad Lesy (rovněž pro Koloděje, Běchovice,
Klánovice). V praxi by to znamenalo, především z pohledu občana Horních Počernic, že dnes
vykonávaná státní správa v Horních Počernicích (stavební úřad, matrika, živnostenský úřad atd.) by se
nezměnila, ale to, co občan Horních Počernic dříve vyhledával v orgánech státní správy Prahy 9 ( např.
na Proseku apod.) by měl k dispozici v úřadě státní správy kdesi na území Černého mostu nebo v
Kyjích.



Doplním ještě informace o chystaných obvodech Praha 15 a 16.
Praha 15 by obsáhla státní správu pro území od Hostivaře, přes Horní Měcholupy a Uhříněves až do
nejvýchodnějších "vesnic" před Říčany (Nedvězí, Kolovraty) a Praha 16 území od Krče až po Kunratice
a Šeberov.

Vždy, když proskočí určité informace o chystaných změnách ve funkcích různých úřadů, tak občan
zděšeně hledí nebo se ptá, kam si bude chodit pro úřední razítka atd. Lze říci, že ho nezajímá, jestli
úřad, např. obecní úřad v Horních Počernicích,v tu chvíli pro něj vykonává státní správu nebo
samosprávu. I tak obecní zastupitelstvo Horních Počernic mělo a i nadále má zájem občanovi úřední
výkony prostřednictvím místního úřadu Horní Počernice přiblížit a poskytovat je jako službu
srozumitelně a čitelně.

Proto osobně pohlížím na předložený návrh jako na polotovar.
Své stanovisko jsem také tak formuloval a dovolím si jej čtenáři předložit, samozřejmě velmi
zjednodušeně. Zásadně si myslím, že pokud není stále známo definitivní územně správní uspořádání
České republiky a v něm i postavení a funkce hlavního města Prahy, je krájení městských částí, které
bohužel a vcelku překvapivě tento návrh přináší, nežádoucí. Těžko si dovedu představit, že občané
některé městské části, nebo spíše městské čtvrti, dříve zařazené do samosprávy (a tedy i do spádovosti
volební) budou jen na základě změny působnosti státní správy respektovat i změnu "své" radnice. Tak
by tomu nastalo např. v případě Hloubětína, kde kdyby došlo k přesunu výkonu státní správy do
budoucího centra Černý Most - Kyje, museli by se tím hloubětínští rozloučit i s Vysočanskou radnici
nebo v případě Krče, kde by změnou působnosti státní správy kamsi do centra Libuš-Nové dvory se
občané sídlišť Krč rozloučili s radnici nuselskou, tedy Prahy 4. Samozřejmě, všechno je možné, ale
všechno je také třeba demokraticky předložit k diskusi občanům. Bohužel konstatuji, že zmíněný návrh
nebyl předložen k připomínkám ani městským částem ani projednán sněmem starostů městských částí
hlavního města Prahy.

Dále zmíněnému návrhu na rozšíření center státní správy vytýkám i to, že ačkoliv si klade za cíl
zformulovat názor Prahy na výkon státní správy na svém území, tak jednotlivé výkony státní správy ani
nespecifikuje. Tato specifikace výkonů státní správy by měla vést k diferenciaci toho, co občan
pravidelně nebo častěji potřebuje a co je tedy třeba mu maximálně přiblížit a na druhé straně co
například potřebuje pouze výjimečně nebo jedenkrát za rok a co tedy může být nějakým racionálním
způsobem a rozumně centralizováno do větších úřadů, třeba blíže centra Prahy. Konkrétně třeba uvedu
příklad vojenských správ, kde se domnívám, že při trendu snižování počtu odvedenců a profesionalizaci
armády je zcela nadbytečné rozšiřování počtu obvodních vojenských správ na 16, naopak
předpokládám, že by mohla v Praze existovat jediná městská vojenská správa, třeba s několika
vysunutými pracovišti, ale zásadně jako městská. Taktéž bychom mohli uvažovat o soudech nebo
finančních úřadech umístěných stejně zpravidla mimo správní území příslušného obvodu.

Naopak pokud jde o centra státní správy, takříkajíc denní potřeby, jak občanů tak právnických osob,
domnívám se, že návrhem předložené zvýšení počtu center (obvodů) na 16 je pro Prahu podceněné a
zbytečně "při zemi". Proto doporučuji nevázat zřízení center (obvodů) typu A a B na striktně stanovený
počet obyvatel nebo současný rozsah území, ale respektovat i perspektivu reálného rozvoje územních
obvodů, dopravní a komunikační souvislosti i objektivní potřebu výkonů státní správy podle specifiky
městských částí.

Konečně nelze přehlédnout ani naprostou nepřipravenost některých lokalit nebo úřadů pro výkon
nově navržených funkcí státní správy. To je v případě obvodu Prahy 14 s umístěním jak v Kyjích, tak
Černém Mostě zcela nereálné a pochybuji, že by společnost měla podporovat buď likvidaci bytových
objektů a jejich přeměnu na úřad nebo vynaložení desítek milionů na výstavbu nového objektu pro
výkon státní správy, když možnosti jejích výkonů jsou dosažitelné i v jiných lokalitách a zařízeních.

Proto jsem s návrhem nemohl souhlasit a budu dělat vše proto, aby byl dále dopracován do
smysluplné podoby. Čas sice pádí, ale jakékoliv změny je třeba provádět s rozmyslem, aby pak naši
následníci nestáli před smutným dědictvím, tak jako stojíme v řadě aspektů dnes my.



Byty, bydlení, majitelé, nájemníci
V dnešním pokračování naší už téměř pravidelné rubriky bychom se rádi dotkli okruhu

problémů podle slibu z minulého čísla a to některými opatřeními státu k oživení bytové výstavby a
řešení bytové politiky.

Nejdříve k otázkám opatření státu k řešení bytové politiky k čemuž jedním z nástrojů je i
oživení bytové výstavby.

V první řadě je nutno si uvědomit a vymezit problémy v oblasti politiky bydlení. Jsou jimi:
a) výše nájemného
b) nepoměr výše nájemného k ceně domů
c) technický stav bytových objektů
d) otázky vlastnictví bytů
e) nedostatek bytů
f) nevytvoření trhu s byty

Domníváme se, že výše uvedené body logicky navazují jeden na druhý a jejich postupným
řešením bychom dospěli ke společnému cíli - vzniku trhu s byty.
Teď podrobněji k jednotlivým bodům :
Výše nájemného :
Tato položka v rodinném rozpočtu mnoha našich občanů je v současné době široce diskutována ve
sdělovacích prostředcích a v různých odborných kruzích.
Názory se liší v širokém spektru což je způsobeno nikoliv logickou argumentací, ale spíše osobou
diskutujícího (konflikt majitel objektu versus nájemník ), dodáme - bohužel. Je faktem, že ani současné
nájemné ( po zvýšení na počátku roku 1994) nedosahuje takové výše aby se podnikání v oblasti bydlení
stalo pro investory zajímavým. Výše této položky bohužel ani zásadním způsobem neovlivní další
chátrání bytového fondu. Ovšem zde je třeba položit si otázku, zda je spravedlivé aby " údržbu " domů
"prováděnou" v předcházejících letech hradil nájemník, který se v mnoha případech do bytu nastěhoval
už v době jeho špatného stavu a do svého bytu investoval nemalé částky.
Je zřejmé, že výše nájemného se už radikálně měnit nebude, spíše bude mírně stoupat a to dle našeho
předpokladu vždy o určité procento před vývojem inflace a v souladu s růstem mezd.
Nepoměr výše nájemného k ceně domu
Tento nepoměr je zcela zřejmý a není nutno ho déle komentovat, jen bychom si dovolili malý příklad :
Investice do bytové výstavby se může vlastnímu kapitálu vyplatit, bude-li roční výnos činit nejméně 5%
( podnikatelé ruku na srdce kdo z vás podniká s tak nízkým ziskem) za předpokladu, že rozdíl mezi 5%
a procentem inflace se vyrovná růstem tržní hodnoty investice. Vzhledem ke skutečnosti, že 4% jsou
nutná, jak se tvrdí, na amortizaci a předpokládanou údržbu, mělo by roční nájemné činit 9%
investovaného kapitálu. Stojí-li dnes třípokojový byt zhruba 800 tisíc mělo být čisté nájemné 72 tisíc,
hrubé pak 82 tisíc. Je zcela zřejmé, že nájemné ve výši 7.000,- měsíčně je naprosto absurdní a
nepřijatelné. Je nutno hledat jiné cesty pro odstranění tohoto problému.
Technický stav bytových objektů
V této problematice se jasně odráží rozpor uvedený v předchozím bodě. Jestliže vlastník ( soukromý,
obec, stát ) nemá dostatek zdrojů na údržbu domů musí se tato skutečnost na jejich technickém stavu
jasně projevit. Další otázkou je zvláště v panelových domech kvalita jejich výstavby, která podle našeho
názoru z velké části negativně ovlivnila jejich technický stav. Tady je patrná role státu. Panelové domy
byly většinou postaveny za státní peníze, tudíž by stát měl určitým způsobem přispět na odstranění vad
panelové zástavby. V současné době je tato podpora poskytována formou příspěvků na zateplení
objektů. V co nejkratší době je nutno zastavit další chátrání domů a postupnými kroky odstraňovat
největší dluhy v údržbě objektů.
Vlastnictví bytů
Problémy jak s rentabilitou nákladů na stavbu tak ze způsobem údržby domů mají již několik desetiletí
také v západní Evropě. Především proto se hledaly možnosti jak získat kapitál pro bytovou výstavbu.
Populárními se staly byty v soukromém vlastnictví.



Je škoda, že zatím u nás není dost dobře pochopen význam osobního vlastnictví bytů. Prodejem
současného bytového fondu ve vlastnictví obcí může začít velký proces investic jednotlivců do bytové
výstavby. Budou-li se vytvářet podmínky pro rostoucí ochotu lidí investovat své dosavadní i budoucí
úspory do bytů v nově stavěných objektech, začne se vytvářet trh s byty. Státu, ale i obcím se vyplatí,
bude-li se bytová výstavba různým způsobem podporovat. Stejně by se měla podporovat také výstavba
rodinných domů.
V naší m.č. se už pomalu rozbíhá prodej bytových domů, byť s velkými problémy.
Rozhodující v této oblasti jsou finanční zdroje. V současné době se jedná o možnosti poskytování
hypotéčních úvěrů, což jsou vlastně dlouhodobé půjčky s nízkým úrokem. Pokud budou naše peněžní
ústavy ochotny tyto úvěry poskytnout bude tato skutečnost představovat velmi razantní krok k
vytvoření trhu s byty.
Ještě je nutno zmínit připravovaný zákon o prodeji bytů a nebytových prostor - právě neschválený
poslaneckou sněmovnou. Není mnoho známo, že jde pouze o novelizaci v současné době platného
zákona č. 52/66 Sb. o osobním vlastnictví k bytům. Podle tohoto zákona je možné prodávat byty ale
pouze při stavbě nových domů ve vlastnictví státu. Toto omezení by měla odstranit teď právě
diskutovaná novela zákona.
Nedostatek bytů
Otázka nedostatku bytů je přímo závislá na řešení výše uvedených problémů. Ovšem je nutno poukázat
na skutečnost, že administrativní zvýšení nájemného tento nedostatek neřeší. Pokud totiž občan má více
bytů a platí, je tak i přes 100% zvýšení nájmů schopen tento byt udržet ( většinou jsou byty výhodně
pronajaty ), ale pro sociálně slabší vrstvu lidí by tento krok byt katastrofou. Je proto nutné jít cestou
vlastnictví bytů, takových úprav nájmů aby bylo zajímavé byty stavět. Zjednodušit agendu při
výpovědích z bytu ( v současnosti pouze soud) z určitých výpovědních důvodů ( porušovaní dobrých
mravů, neplacení nájemného ). Těmito postupnými kroky je nutno vyřešit otázku nedostatku bytů tak,
aby vznikl postupně určitý přebytek bytů ( uvádí se 5 - 10%) a tento fakt sám o sobě znamená
vytvoření:
Trhu s byty
což je vrchol snažení všech, kteří se o bytovou problematiky zajímají nebo v této oblasti pracují. Jak z
výše uvedeného stručného popisu problémů vyplývá, je nutno překonat mnoho technických, finančních
a legislativních překážek, ale největší překážkou spatřujeme v současné době v myšlení lidí. Občany je
nutno přesvědčovat, že bydlení je jejich vlastní záležitostí, že oni sami se o ně musí postarat (určité
sociální skupině - přesně definované - bude stát pomáhat vždy ) a majitelé musí po postupném vyřešení
všech sporných otázek dojít k názoru, že je lepší mít byty obsazené než s prázdnými čekat na zahraniční
zájemce ( kteří se nemusí dostavit).
Až začne trh s byty fungovat a tato alternativa skutečně nastane, domníváme se, že to bude jasný signál,
že v tomto státě definitivně skončila éra, se kterou se většina z nás ráda rozloučila.
Příště se budeme podrobněji zabývat podmínkami přechodu nájmu bytu a podnájmy.

Jiří V l č e k , vedoucí OOŽP

HLUK
Hluk je jednou ze základních sledovaných složek životního prostředí. Nadměrná hlučnost je

limitujícím faktorem mnoha lidských činností a zároveň velmi negativně působí na zdraví a hlavně
pohodu člověka.

V Horních Počernicích byla v závislosti na vypracované urbanistické studii zpracována i hluková
mapa, ze které zcela jasně vyplývá, že největším zdrojem hluku je zde doprava. Zvláště na Náchodské
ulici dosahují hodnoty hluku až extrémních výší. Dále jsou zatíženy některé lokality v blízkosti tras
linek MHD a v okolí hlučných provozů.

Odbor ochrany životního prostředí Místního úřadu má zmapovaná území zasažená hlukem a na
většině z nich byla provedena příslušná (a možná) opatření ke snížení hladiny hluku. Tato opatření jsou
velmi těžko realizovatelná v lokalitě, které asi nás všechny pálí nejvíce - v Náchodské ulici. Zde je



nutno snížit intenzitu provozu hlavně těžkých nákladní vozidel. V této souvislosti Místní úřad
vypracoval návrh vyhlášky o zpoplatnění průjezdu nákladních vozidel Náchodskou ulicí. Ovšem tento
návrh může přijmout pouze Zastupitelstvo hl. m. Prahy u nějž byl tento návrh podán v srpnu 1993 a od
té doby nepřišla žádná reakce.

Další lokalitou, která je velmi negativně zasažena hlukem z dopravy je oblast Svépravic, zvláště
ulice Zavrchy, ale i další. Zde působí hluk z provozu na dálnici Dl 1 spolu s nekvalitním povrchem této
komunikace a nedostatečnou protihlukovou stěnou. OOŽP požádal správce této dálnice - Ředitelství
dálnic k prověření vzniklé situace a k vyvození příslušných opatření. Realizace měření hluku v této
lokalitě byla přislíbena v průběhu měsíců března a dubna v závislosti na klimatických podmínkách.

Odbor ochrany životního prostředí i nadále pozorně sleduje další negativní vývoj v zatížení Horních
Počernic nadměrnou hlučností a v rámci svých možností a pravomocí buď iniciuje nebo realizuje
všechna potřebná opatření pro snížení hlučnosti v celé oblasti.

SPT Telecom
Vážený pane starosto,

po přečtení hornopočernického Zpravodaje pokládám za potřebné podat Vám několik informací, které
doplní článek "Za koho kope Telecom s.p. v Horních Počernicích, jaké soutěže?".

Celý článek má v zásadě správné informace čerpané ze schůzky mezi Vašimi zástupci a zástupci
SPT TELECOM s.p., uskutečněné dne 29.11.93. Nemohu se však ztotožnit s úvahou pana Wágnera,
uváděnou v bodě 6 zmíněného článku. SPT TELECOM s.p. se již nechová jako monopolní podnik,
kterého zákazník nezajímá. Možnosti telefonizace však vyplývají ze současných možností.

V Horních Počernicích se postupně od roku 1992 ve čtyřech etapách buduje telefonní síť, která
bude ukončena v roce 1995. V tomto období bude v telefonní síti proinvestováno cca 45 mil. Kč. K
tomu je nutno připočítat kabelovody, které od lokality Černý Most až na konec Horních Počernic,
realizované v období 1991 - 1994, představují investice ve výši 33 mil. Kč a dále vlastní digitální
telefonní ústřednu, která bude návazně na výstavbu sítí (které musí být dokončeny v předstihu před
ústřednou) realizována v roce 1995 za cca 26 mil. Kč.

To znamená, že do telefonizace Horních Počernic budované v období 1991 - 1995 budou vloženy
investice v celkové výši 104 mil. Kč.

Myslím, že toto je jasný důkaz, že není na místě tvrzení pana Wágnera, že SPT TELECOM s.p. se
chová monopolně s nezájmem o zákazníky. Také úvaha, zpochybňující v bodě 7 článku termín
ukončení, není vůči SPT TELECOM s.p. zcela na místě.

Je pravda, že máme problémy s výstavbou sítě, způsobené našimi dodavateli. Způsob
dodavatelského zajištění je reálně popsán v článcích 2. a 3. Věřte, že jsme učinili všechna opatření vůči
SPT TELECOM s.p. - MTTÚ Praha o.z. a TM Praha a že se situace ve způsobu zajišťování výstavby
telefonních sítí zlepší.

Rád bych, vážený pane starosto, kdybyste mohl výše uvedené informace uveřejnit ve vašem
časopise a tím alespoň částečně zlepšit negativní dojem zmiňovaného článku a zejména ne zcela
seriózní poslední, tučně vytištěnou větu.

Děkuji Vám za pochopení a věřím, že naše spolupráce se změní zejména po kvalitativní stránce.
S pozdravem

Ing.Boris Vik
ředitel SPT TELECOM a.s.
oblast Praha o.z.



9 otázek vedení SK Xaverov
Před pěti měsíci jsem položil pár otázek tajemníkovi klubu 1. FC TEREX. Bude jistě zajímavé se

zeptat nového tajemníka, co je nového v počernickém fotbalovém klubu před zahájením jarního kola.
Některé otázky se Vám budou možná zdát podobné, ale tato podobnost je zcela náhodná.
1. Jak to vlastně bylo od Xaverova ke Xaverovu a jaký je poslední oficiální název oddílu, nedojde
k nějaké změně?
Od Xaverova ke Xaverovu to bylo vcelku jednoduché. Se sponzorskou firmou Terrex vznikly vzájemné
rozpory takového kalibru, že se dostaly až k soudnímu rozhodnutím. Skončily rozchodem. Kromě toho,
SK Xaverov nikdy existovat nepřestal. Pouze A mužstvo hrálo pod názvem l.FC Terrex. Ostatní
družstva klubu ve svých soutěžích používala nadále naše jméno SK Xaverov Praha. Jenže to ve
všeobecné vřavě ve sporu zcela zaniklo. I Váš poslední článek vyzněl tak, jakoby tu ani Xaverov nebyl.
Činnost devíti družstev zcela hradil a zajišťoval Xaverov.
Současný název klubu zní tak jako předtím: Sportovní klub Xaverov Praha. Lze-li uvažovat o změně,
tak snad zatím jen ve vztahu k Horním Počernicím.
2. Jak je koncipováno současné vedení klubu, kdo je v jeho představenstvu? Myslím, kdo zůstal z
toho původního i toho předchozího?
Vedení klubu je postaveno tak, že funguje 11ti členný výbor klubu, který má vlastně funkci správní
rady. Samotnou činnost klubu řídí výkonný sekretariát. Snažíme se tedy najet na podnikový styl řízení.
Z původního výboru zůstali pánové Pavlík, Janoušek Václav, Ladomerský, Lukeš, Mašín, Kalina a
Vlasák. Na prosincové valné hromadě byli doplněni tito pánové: Jahodka, Stříška, Šmídl a Janoušek
Pavel.
3. Ptal jsem se, jak to bylo s dluhy. Musím se zeptat i nyní, jak si finančně stojíte dnes?
Myslím, že v tisku proběhly dostatečné zprávy. Je jasné, že tak jako v současné době každý klub, tak i
my máme dluhy. Ty jsme začali umořovat a tato naše aktivita bude samozřejmě nabírat na obrátkách.
Tiskem již proběhla bankovní garance na 4 miliony od Komerční banky.
4. Musíte něco odvádět fotbalovému svazu? (Když ano, tak kolik?)
Ne.
5. Požádali jste zastupitelstvo městské části Praha - Horní Počernice o garanci 500 000 Kč na
bankovní úvěr ve výši 4 miliony Kč splatného k 31.12.1996, která prošla na zasedání
zastupitelstva velmi těsně. Jak hodláte tento úvěr zlikvidovat?
Předně se zde sluší poděkovat zastupitelstvu městského úřadu v Horních Počernicích, a tím i občanům
města, za poskytnutou garanci. Likvidovat úvěr musíme jak maximální úsporností provozu klubu, tak i
dalšími hospodářskými aktivitami klubu.
6. A teď, co bude nového na hřišti, zde se něco změnilo nebo ještě změní na hráčské lavici (noví
hráči, hostující, půjčení, trenér)?
Otázka hráčského kádru byla do poslední chvíle nejasná. Sedm hráčů trénovalo na Kladně s l.FC
Terrex. Nyní se 4 vrátili a o třech jednáme. Ti tři jsou Veniger, Houštecký, Mejdr.
Jednáme o hostování Kosteleckého, Kociána a Potáčka. Ve větší míře než v minulých letech jsou
zařazeni do přípravy i naši odchovanci. V prvé řadě je to Jirka Chalupa, dále Trousil, Ladomerský,
Stříška, brankář Mašín. O místo v kádru bojuje věkem ještě dorostenec, asi současná největší naděje
xaverovského fotbalu, David Lukeš. Ze starého kádru jsou zde tito hráči: Vild, Ondrejčík, Machara
Vosáhlo, Švadlenka, Russu, Adam, Rosenberger, Kuchař, Bílek, Chalupa. Trenérem mužstva je pan
Miroslav Starý, který byl velice nápomocen při záchraně v minulém ročníku. Jeho asistentem je Jiří
Rosický, jehož znají čtenáři nejen z dlouholetých působení ve Spartě, Bohemians, Vlašimi, ale i z
našeho trávníku.
7. Jak si stojí v soutěžích ostatní oddíly a kolik jich máte?
Celkem máme 10 družstev. Z toho jsou dvě družstva dospělých, dvě dorostenecká a šest žákovských. B
mužstvo dospělých při věkovém průměru pouhých 19 let(!) hraje pod vedením trenéra Koubka Pražský
přebor a pohybuje se ve středu tabulky. Toto družstvo svými výkony a výsledky vzbudilo ve fotbalové
Praze malou senzaci svou hrou. Starší a mladší dorost hrají dorosteneckou divizi, kde jsou zatím
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umístěni v lepším středu tabulky. V žákovské kategorii máme všechny věkové skupiny obsazeny po
dvou družstvech. 2x starší žáci, 2x mladší žáci, 2x přípravka. A mužstva jednotlivých kategorií hrají
vždy Přebor Prahy. Starší žáci A pod vedením trenérů Slapničky a Benedy dokonce hrají o postup do
žákovské ligy.
8. A ještě jedna otázka. Jaké jsou vaše plány do jarní ligy a kde si myslíte, že budete v tabulce
umístěni na jejím konci?
Naším cílem je pochopitelně hrát tak, aby se v Horních Počernicích hrála 2. liga i příští rok. Myslím, že
je reálné umístění kolem 10. příčky.
9. Jak proběhla příprava A mužstva?
Díky známým tahanicím začala příprava u nás až 13. ledna. Kádr se doplňuje prakticky za pochodu a na
sehrání neměl zatím mnoho času. Hráči, kteří svévolně trénovali s Terrexem na Kladně, nastoupili
prakticky v polovině února. Přesto doufáme, že start do soutěže zvládneme a co nejdříve zažehnáme
sestupové starosti.
Změnou ne nepodstatnou je i změna hracího dne. Nyní se budou mistrovská utkání SK Xaverov hrát v
sobotu od 10.15 hodin. Za to se můžeme těšit každou sobotu večer na sestřih z našeho domácího
zápasu. Byli bychom rádi, kdyby si diváci našli cestu na stadión v hojném počtu a přišli naše chlapce
povzbudit.
Za rozhovor děkuji výkonnému řediteli SK Xaverov panu Vladimíru Tománkovi.

(HC)

Knihovna
V březnu je to rok, co se místní knihovna přestěhovala do svého nového působiště v Náchodské ulici
čp.754. Ten rok by se dal nazvat rokem pro naši knihovnu velmi úspěšným, bohužel ne tak pro všechny
knihovny v nově se tvořícím státě.

S čím porovnat úlohu knihoven v nově se tvořící společnosti?
S úlohou vědy, školství, vzdělávací soustavy, s úlohou sdělovacích prostředků. Všechny tyto lidské
aktivity pracují s informací, která je jejich společným jmenovatelem. Nejvzácnější vlastností knihoven
mezi výše uvedenými je, že informaci v nich lze retrospektivně vyhledávat a použít v okamžiku
potřeby. Knihovnická a informační soustava u nás nefunguje zdaleka tak, jak by bylo pro vyspělou tržní
společnost nutné. A tato společnost, do které se chceme zařadit, si už dávno uvědomila, že svět pohání
kupředu právě poznání a informace.

Proto je pro nás a pro všechny občany Horních Počernic potěšitelné, že naše knihovna má možnost,
díky místnímu úřadu, být budována tak, aby požadavkům moderní společnosti plně vyhovovala. Pracuje
v prostorách, které vyhovují knihám i čtenářům. Do knihovny ted' mají možnost chodit i ti, kteří
potřebují pracovat s literaturou přímo v knihovně - prezenčně, studenti, kteří potřebují dělat výpisky,
záznamy.
Pro ilustraci :

V roce 1992 jsme půjčili 16 055 svazků, v roce 1993, kdy byla knihovna otevřena kvůli adaptaci a
stěhování pouhých deset měsíců, to bylo 19 186 svazků. Poměr naučné literatury a beletrie je velice
příznivý. Z dvacetitisícového fondu je 40 % literatury naučné a 60 % beletrie. Za loňský rok navštívilo
knihovnu 5 344 čtenářů a knihovnice jim poskytly 1 004 informací. Knihovna nakoupila 1 071 nových
knih.

Přestože jsme měly na knihy pouhých čtyřicet pět tisíc korun, místní úřad financoval nákup knih v
hodnotě 84.000 Kč. Knihy dokupujeme pravidelně každý týden všude tam, kde jsou pro nás dostupné.
Naučnou literaturu v Praze v několika specializovaných prodejnách, beletrii a dětskou literaturu v
knihkupectví v Horních Počernicích. Kromě toho odebírá knihovna 26 titulů časopisů. Od letošního
roku také časopisy ekonomického zaměření (Hospodářské noviny, Ekonom), ze kterých můžeme pro
výpůjčky okopírovat aktuální materiály - např. změny v zákonech ap.
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Pravidleně přichází do knihovny na bibliografickou přípravu žáci místních škol včetně studentů
nového gymnazia. Máme proto i mnoho čtenářů i z jiných pražských obvodů. Je pro nás povzbuzující,
že dvě třetiny čtenářů knihovny tvoří děti a studující mládež.

Díky prostorám knihovny a našemu fondu, který budujeme pro všechny věkové kategorie, se stává z
naší knihovny knihovna rodinná. Na jednu čtenářskou legitimaci si chodí půjčovat knihy i několik členů
jedné rodiny a v letošním Roce rodiny nás obzvlášť těší, že chodí do knihovny společně. Někdy je tady
trochu víc živo, ale je milé, že tříleté děti ví, kde je v Počernicích knihovna a že v ní dostanou půjčit
knihu.

Jediná věc, která nám ještě schází, jsou skladovací prostory - depozitáře, bez kterých se knihovna
těžko obejde. Máme mnoho starších a méně půjčovaných knih, ke kterým nemáme přístup a nemůžeme
je půjčovat. A jak bylo už v úvodu napsáno, pro knihovnu je vlastní a důležité mít a poskytnout knihy a
informace i za několik desítek minulých let.

Knihovna je pro Vás otevřena třikrát týdně, a to:
Pondělí 14.00-19.00 hod.
Středa 14.00 - 19.00 hod.
Pátek 10.00-15.00 hod.

Zveme k nám všechny a těšíme se na Vaši návštěvu.
Knihovnice Barbora Šrámková

Božena Beňová

Vážení spoluobčané,
článek "Léčitel Erben opět v Horních Počernicích" z hornopočernického Zpravodaje č. 1, roku 1994,
strana 10 a 11 nás vede k reakci následující v tomto listě.

Rozvoj lidového léčitelství po roce 1989 je nepopiratelný. Bohužel mnoho z lidových léčitelů bylo
shledáno podvodníky a projevilo se to i na zdraví jejich "pacient". Někdy dokonce s následkem smrti.
Celý ten obraz lidových léčitelů zpřehledňujeme rozdělením do několika skupin. Toto zpřehlednění je
kvalitativní pouze v rámci tohoto listu.
On totiž není léčitel jako léčitel, a tak tedy jsou:
- léčitelé uzdravovači
Lidé, po jejichž zásahu se postižený opravdu uzdraví, lze to dokázat a lékařsky potvrdit. Léčitelé
uzdravovači jsou buď křesťanští nebo nekřesťanští (např. i vyznavači Koránu, afrického animalismu
nebo jiných vyznání). Kromě křesťanských uzdravovačů bývá uzdravování léčitelů jiných vyznání úzce
spjato s magií nebo čarodějnictvím, případně jejich formami (např. africká Zambie je toho typickým
příkladem). Magie má však negativní vliv na psychiku a vede nezřídka k ovládání postiženého.
V USA mají zajímavý zákon. Kdyby někdo vykonával obřady magie s úmyslem ovlivnit jednání jiné
osoby, nebo poškodit její zdraví, může být postaven před soud, aniž by byl zjevný důsledek jeho
činnosti (vzpomeňme na případ během úřadu prezidenta Bushe, kdy byl zatčen a obžalován člověk,
který vykonával obřady magie s cílem ovlivnit prezidenta). Již tato fakta mluví pro to, že v USA berou
takového jevy vědecky vážně.
- léčitelé hypnotizéři (senzibilové)
Jde o "léčení" pomocí hypnózy a jak jistě víte, "pacient" se uvede do hypnotického spánku. Ovlivnění
hypnózou působí jakousi předoperační narkózu. Senzibilové tvrdí, že léčí usměrněním sil své energie.
Někteří se "pacientů" dotýkají, jiní léčí na dálku nebo skrze média (televize). Po seanci dochází k
lokálnímu přerušení bolesti a tak se zdá, že postižený je uzdraven (např. hlava přestane bolet, postižené
místo necítíme atd.). Lékaři však před takto pojatým "uzdravením" varují. Dnes se má za to, že
psychické činnosti mohou opravdu bolest potlačit, senzibilové sice znají jak s touto "energií" zacházet,
ale finální důsledky svého jednání nedovedou řídit. Zatímco bolest odešla, nemoc se vyvíjí zhoubně dál.
Hlavním důkazem uzdravení tedy stále zůstává lékařské platné potvrzení.

12



Poznámka: Do této skupiny bychom mohli řadit i Anatolije Kašpirovského a léčitele J. Erbena. U
Anatolije Kašpirovského si klademe otázku: "Co může přijít dobrého z východu?". Po čtyřicet let
ovládal naše generace v područí importovaný komunismus a teď není důvod, proč bychom se měli
nechat ovládat, byť i jednotlivě, východoslovanskou pochybnou psychoterapií. Myslíte, že spojení
despotické politiky a psychoterapie není dobrý příměr? Ve skutečnosti je obojí velmi podobné, u
obojího je nosným médiem nauka, a tak zatímco despotická nauka komunismu zotročovala národy,
rádoby humánní nauka psychoterapie zotročuje individuality, činí je závislé na terapeutovi. Rozličné
cíle, stejný důsledek.
Co se týká pana J. Erbena, ani jedno z pěti jeho svědectví, předložené ve zmíněném článku, nemůže být
věrohodné. Jsou to nespolehlivé, zavádějící údaje, neboť byly předloženy bez platného lékařského
osvědčení, mnozí z vás si řeknou, že toto prohlášení napsali zarytí racionalisté, ale opak je pravdou.
Víme, že zázraky a divy jsou reálné. Ale také známe ten fakt, že každý zázrak či div lze ověřit. Vždyť
jaký by to byl div, kdyby nebylo možno jej vědecky definovat a doložit? Věda totiž není proti
nadpřirozeným věcem, ale jestliže jsou nějaké události opravdu nadpřirozené, naopak je dokládá.
Vědecké osvědčení však může vydat pouze autorita k tomu povolaná s platnými a uznanými
oprávněními.
- léčitelé podvodníci
Takových je mnoho. Jde jim pouze o peníze. Zatímco ostatní druhy léčitelů jsou vedeni pouze touhou
pomoci svým bližním, v horším případě po ovládání svých bližních, léčitelé podvodníci jsou
inspirováni touhou po mamonu. Využívají k tomu módní vlnu léčitelství. Nezastaví se před ničím a
vymyslí si vše, jen aby mohli někomu vsugerovat, že byl nemocen a už není. A tak od roku 1989, kdy
se otevřela stavidla hráze léčitelství, můžeme číst v denním tisku stále více o úmrtích z důsledku
zanedbání lékařské péče v souvislosti s léčiteli a o soudních procesech s nimi. Pravidelně vídat tvář
Anatolije Kašpirovského s textem nabízejícím pomoc při získávání duševní stability a také vidět to, jak
je knižní trh zaplavován obsahově bezcennými braky na téma léčitelství, jejichž jedinou předností je, že
někomu přinášejí zisk.
Mrzí nás, že se mezi Čechy najde tolik důvěřivců, že zde mohou žít šarlatáni na jejich útraty. Ale
koneckonců, nepřipomíná vám to již nějaké minulé údobí české historie??? Nám ano, dobu
Rudolfa II

Za přípravný výbor společnosti The Mission
Jan Polydor
Michael Velíšek

Možná, že trochu černého humoru neuškodí
Dne 8.2.94 jsem navštívila poštu v Horních Počernicích. Už před poštou jsem zjistila, že podání

složenky nebude jen tak jednoduché - fronta až ven. Tak jsem stála, než jsem zjistila, že se jedná o
frontu pouze k jedné přepážce. U té seděla slečna tak zvaně "pod pěnou", ostatní dvě přepážky prázdné.
V jedné sice seděla pracovnice, ale tato přepážka byla určena pouze pro kupónovou privatizaci, takže
tam "mrtvo". Slušně jsem se tedy zeptala, zda by nebylo vhodným řešením při takovémto náporu určit i
tuto přepážku k podávání složenek, neboť jsem vycítila, že i samotné pracovnici je její nevytížení
trapné. Ta mi však sdělila, a to velice tiše, že toto řešení nařídila paní vedoucí a ona sama to tedy
nemůže měnit. Její přetížené kolegyně mi bylo líto, neboť jsem si uvědomila, jaká odpovědnost na ní
leží při braní složenek, manipulaci s penězi, kdy musí být neustále při vypjaté pozornosti.

Chápu, že dnes je taková doba, že si každý může dupnout, když někde zvýší hlas, ten druhý
okamžitě reaguje slovem "končím". Chápu, že má paní vedoucí problémy s pracovními silami,
nemocností atd, ale od toho je vedoucí, aby problémy řešila. Občany Horních Počernic však problémy
odpovědných pracovníků nezajímají, neboť i oni sami musí řešit na svých pracovištích své pracovní
problémy. Tak by to snad přece mělo být - každý nadřízený odpovídá za pořádek, a to všeho druhu, na
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svém pracovišti. Občané Horních Počernic nemají opravdu čas při dnešním životním tempu trávit v tak
útulné, sotva "na otočení", jediné poště dlouhou dobu.

Věřte nevěřte, nejvíce je mi líto starých lidí, kteří váží cestu z jednoho konce obce na druhý, aby
nakonec zjistili, že pošta je buď zavřená nebo davy lidí, dále pak maminek s malými dětmi. Ale život je
boj a ten dnešní obzvláště tvrdý, a tak, ať jsi o dvou holích nebo jedné /případně i noze) nebo ve
mdlobách, je to tvůj problém. Pokud se vám udělá z této situace nevolno, musíte navštívit lékaře, pak
lékárnu a zde se opakuje situace jako na poště. Opět fronta až ke dveřím a jedna obsluhující paní
magistra. Ta se stále musí chodit ptát někam dozadu, zda lék, který podá, je správný (byla jsem
svědkem) a nakonec vám sdělí, že jej nemají, tudíž abyste navštívila lékárnu ve Vysočanech či na
Proseku, případně nabídne babičce kalhotky "Baby" nebo vitamíny za Kč 380,-. Pak už zbývá ze šoku
pouze Pohřební služba, ale to už za vás musí zařídit někdo jiný. A tak by se zdálo, že mají všichni co
dělat, že vše funguje. Ovšem takto to skutečné tržní hospodářství nevypadá.

Tak co tomu říkáte, Městský úřade, kdo se má za nás normální občany vzít? A tak se za nás
přimlouvám, abyste řešili záležitosti, které občanům přináší užitek a zveřejňovali je.

Od roku 1989 se udělalo opravdu mnoho, nemusíme si říkat, jak se tvrdě spalo po celá léta. Proto
věřím, že zvítězí zdravý rozum, hlavně ted' v tak divné nervózní a uspěchané době.

Přeji vám všem zdraví, protože je velmi důležité k řešení problémů, a pokud není, je vše ztraceno,
to mi věřte.

B. Šašková

Slovo počernických rybářů
I když vedení Místního úřadu o nás ví, chceme touto cestou informovat co nejširší počernickou

veřejnost o činnosti našeho občanského sdružení, t.j. Místní organizace Českého rybářského svazu.
K 31.12.93 měla naše organizace 278 dospělých členů (z toho 12 žen), 18 dorostenců a 71 žáků, celkem
tedy 367 řádných členů, t.j. sportovních rybářů.
Kromě sportovního využití jsme se zaměřili na odchov kapra, a to z části z vlastního výtěru a z části z
nakoupené kapří násady na těchto rybnících:

retenční nádrž (postavena našimi členy) Starák (svépravický)
Xaverovský I Chvalský
Xaverovský II Chvalka
Křoviňák (t.č. po rekonstrukci MÚ)

Rybník Koupaliště jest sportovní revír přístupný všem držitelům povolenky města Prahy a povolenky
celosvazové. Je hojně navštěvován členy ostatních pražských organizací, neboť je dobře dosažitelný
městskou hromadnou dopravou. Naši členové odpracovali v roce 1993 při údržbě uvedených rybníků,
čistění okolí, pokrmování, výlovech a dalších pracích na údržbě naší vlastními silami postavené
klubovny a skladu 5967 hodin. Navíc naši členové odevzdali 32 q suchého chleba nebo jiného krmiva
pro ryby.

V roce 1993 jsme slovili tyto rybníky:
1) Jako první a hned znovu napuštěn - Xaverovský I
Sloveno bylo 1083 kusů K-4 (4 letý kapr). Vše nasazeno do sportovního revíru Koupaliště
2) Retenční nádrž - sloveno 1600 kusů K-3. Z toho 946 kusů nasazeno do sport, revíru Sázava-4
a 654 kusů do našeho Koupaliště
3) Chvalský - sloveno 1242 kusů K-4, vše do revíru Sázava-4
4) Chvalka - sloveno 567 kusů K-2 - přesazeny do Xaverovského I
5) Starák - sloveno 1146 kusů K-2 a také přesazeny do Xaver.I.

Z vlastního výtěru jsme odchovali v roce 93 pouze 2400 kusů K-l a použili je pro Starák a Retenční
nádrž.
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I když tato čísla vypadají na první pohled velmi slušně, bez toho, že naší členové vykonávají všechny
potřebné práce zdarma, by konečný komerční úspěch nebyl téměř žádný. Takto ale jest zde hmatatelný
výsledek ve formě zarybnění sportovních vod a udržování života v počernických rybnících.

Značnou pomoc nám poskytuje Místní úřad kromě jiného i tím, že nám přenechal starší multikáru,
která nám však poskytuje velké služby, a dále, že ve spolupráci s místní policií pomáhá při postihu naší
rybářskou stráží zadržených pytláků. Stále se totiž dosti takových, kteří pro upytlačeného kapra riskují
nejen řádnou ostudu, ale i poměrně velkou pokutu. Z toho důvodu jsme naši rybářskou stráž posílili a
pro výkon služby dokonale vybavili, takže prakticky všechny rybníky jsou denně pod kontrolou.

Na závěr chceme všechny, kteří mají rádi přírodu a jsou ochotni v rámci svých možností přiložit
ruku k dílu, pozvat do našich řad. Najdete nás od poslední soboty března každou sobotu od 7 hodin u
naší klubovny nad koupalištěm.

Český rybář.svaz (p.Volke)

Zeleň patří nezbytně k životu
Bez vědeckých doporučení a organizovaných hnutí, avšak s respektováním generacemi

shromažďovaných a předávaných zkušeností, vyplývajících ze sepjetí člověka s obklopující jej přírodou,
utvářeli naši předkové svůj vztah k zeleni. Jejich prozíravý přístup nejen k sobě samým, ale především
k příštím generacím nám dává možnost obdivovat kouzla proměny zeleně v průběhu roku ve svém
blízkém okolí byť v ochuzené podobě ještě i dnes.

Vztah k zelenému povrchu polí, luk, lesů i zahrad jako k základnímu článku přírodního
společenství se snažili naši předkové vštípit již dětem, což také dokumentuje např. i záznam ve školní
kronice školy ve Chvalech z roku 1885, kde je zapsáno: "..dne 15. března byly za dozoru sázeny školní
mládeží stromky při nové silnici pod panskou zahradou v počtu devíti kusů. Stromky ty ve školní
zahrádce byly vypastovány."

Přesto, že výstavba v našich obcích se rozvíjela formou jednotlivých staveb obklopených
užitkovou a okrasnou zahradou a poměr ploch zeleně k zastavěné ploše byl ve většině případů vždy ve
prospěch zeleně, prováděli ještě majitelé pozemků i další výsadbu užitkových či okrasných stromů před
svými objekty či podél přístupových cest k pozemkům. Obecní zastupitelé a představení obcí pečovali
pak o výsadbu zeleně na obecních pozemcích, podél obcemi budovaných cest a v ulicích.

Ve větším rozsahu byla budována tato zeleň v období okolo přelomu století a dále pak ve
dvacátých až třicátých letech století našeho. Svědčí o tom např. i záznam v prvé části kroniky obce
Chvalské, kde je zaznamenámo: "Od roku 1890 do roku 1908 byl starostou obce pan Václav Šplechner,
obchodník v č.p. 26. Na jeho starostování vděčně vzpomíná občanstvo, jelikož naši obec ozdobil - kde
jen jaké prázdné místečko bylo - stromovím. Tak vysázen byl háječek u severo-západní trati k
Satalicům, stráně u rybníka, palouk u silnice k Radonicům, silnice ku Svépravicům a jinde." Dále je pak
uvedeno výhoda této záslužné ozdoby obce je pociťována nyní i materiálně, když např. v roce 1922
ve veřejné dražbě utrženo za třešně na stráních přes 3000 Kč, ke Svépravicům 800 Kč a k Radonicům
přes 5000 Kč. V roce 1924 je pak ještě uvedena celková vydražená částka za třešně ve výši 5 780 Kč.

Obdobně v obcích Horní Počernice a Svépravice je zápisem zachycena výsadba např. lip v
dnešních ulicích Náchodské, Jívanské, Jeřické, nebo osázení tehdy holého kopce "Baroňáku" a dalších
břízových háječků.

Na této zděděné hřivně se však nepříznivě podepsal nejen čas přirozeným stárnutím porostů, ale
zejména pak s nepřízní počasí mimořádně škodlivé účinky vysokých koncentrací chemických sloučenin
v ovzduší, doplněné lidskou bezohledností při prováděné investiční výstavbě, uplatňováním osobního
zájmu či dokonce zneužíváním své "síly nebo odvahy" k ničení zděděného společného bohatství. Svůj
negativní podíl na současném stavu zvláště veřejné zeleně má i minulé období svým škatulkovým
plánovacím systémem, šetřícím mnohdy na nepravém místě, t.j. na její pravidelné a kvalifikované
údržbě a ošetřování.
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A tak přesto, že v uplynulých padesáti letech byla prováděna i nová výsadba např. parku před
školou v Ratibořické ulici, snaha o obnovu třešňových sadů, v poslední době pak parkové úpravy u
nových sídlišť apod. zmenšil se i v důsledku výstavby sídlišť poměr zeleně k zastavěné ploše a to dosti
výrazně v její neprospěch. Přesto celková plocha, představující celkem více než 11 hektarů spolu s
doprovodnou zelení v délce téměř 30 km, představuje náročný úkol pro správu.

V současné době je tato náročnost umocněna odborným zjištěním, že řada poškozených a
oslabených stromů je druhotně napadena chorobami a škůdci a vyžaduje bezodkladné ošetření nebo
dokonce likvidaci.

Rada zastupitelstva proto již v uplynulém roce započala uskutečňovat propracovaný systém
postupné obnovy veřejné zeleně při současném zajištění její pravidelné odborné údržby a ošetřování pro
zachování části dosud zdravé. Jedním z prvních kroků bylo odstranění již odumřelých, silně
poškozených nebo napadených stromů, které bude i nadále pokračovat spolu se zahájením dosadby
nových odolnějších druhů nebo odrůd. Na podzim minulého roku bylo tak např. dosazeno 39 kusů lip v
ulicích Jívanské a Božanovské a 65 kusů stromků pro obnovu háječku u sokolovny. Celkem na
provedenou podzimní dosadbu bylo vynaloženo 150 tisíc Kč,

Aby došlo k zásadní změně celkové tendence ubývání zeleně, ať již veřejné nebo v užitkových a
okrasných částech zahrádek, je však třeba změnit dosavadní přístup ještě celé řady našich spoluobčanů
k ní tak, aby se odstranilo úmyslné poškozování nebo likvidace na straně jedné a na straně druhé pak
zvýšila osobní účast při její ochraně, zejména nově vysazené a dosud nezdevastované již vzrostlé, i při
jejím ošetřování k přežití ve stávajících ekologických podmínkách

I bez přihlédnutí k významu a nenahraditelné funkci zeleně v životě člověka by mělo platit také to,
že převzaté bohatství od svých předků předáme zdokonalené a znásobené našim potomkům.

Ing. Hubert Antes
kronikář

Z historie
26.3.1894 - pořádána byla v obci Chvalské v místnostech hostince p. Jandy za řízení řídícího učitele
druhá hudební zábava ve prospěch pomůcek školních. Vybráno celkem 76 zlatých 50 krejcarů, vydání
činilo 51 zlatých 40 krejcarů. Z čistého výnosu 25 zlatých 10 krejcarů zakoupeny byly fysikální
přístroje, některé nerosty, skříňka na hmyz a dějepisné tabule.
30.3.1905 - navštívil školu ve Chvalech okresní lékař MUDr, L. Fišer, poněvadž se udal v rodině
Tatara, pokrývače případ úmrtí tyfem břišním
1.3.1910 - nastoupil místo řídícího učitele v Hornopočernické škole pan Václav Smolík, který již v

letech 1886 - 1896 na škole působil jako podučitel a zatímní učitel
19.3.1914 - vynesením c.k. zemské školní rady bylo upraveno vyučování evangelického náboženství v
tom smyslu, že bude prováděno duchovní správou augsburského vyznání v Praze u sv. Salvátora po
jedné hodině každých 14 dní ve Chvalech, kamž se dítky augsburského a reformovaného vyznání i z
Horních Počernic a okolních obcí dostaviti mají.
19.3.1923 - byl ve dvoře č.p. 25 ve Chvalech proveden vojenský odvod koní ze všech okolních blízkých
obcí
7.3.1927 - přestěhoval se obecní úřad Chvalský z obecního domu do hostince U Hoťků, kde byl

umístěn až do ukončení nástavby radnice. Stavbu prováděl stavitel ze Satalic p. Houžvička za obnos
65.072,20 Kč.
A o čem se ještě psalo?
2.3.1889 - zakoupila místní školní rada pro druhou třídu školy ve Chvalech obraz císaře pána Františka

Josefa I.
10.3.1900 - vynesením zemské školní rady č. 2678 povoluje se od 1.ledna 1901 vyučování ženským
ručním pracím ve dvou odděleních Chvalské školy po třech hodinách týdně za odměnu 40 K za jednu
hodinu
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3.3.1903 - zemřel velký Čech Dr. František Ladislav Rieger. Velkolepý pohřeb jeho se konal dne 7.
březne o půl třetí hodině odpolední za obrovské účasti
10.3.1903 - konáno ve zdejším chrámu Páně slavné requiem za Dr. F.L. Riegera, čestného občana
chvalského. Zúčastnila se školní mládež ze Chval, Svépravic a Horních Počernic, jakož i zástupci
přifařených obcí
11.3.1908 - zemřel v Praze vrchní stavební rada Josef Hlávka, zakladatel a prezident České akademie
věd a umění. Týž odkázal národu veškeré své jmění (6.000.000). Pohřben byl na hřbitově v Přešticích,
rodném svém městě
19.3.1920 - byl schválen branný zákon s dvouletou službou vojenskou
2.3.1921 - šli chvalští domobranci k vojenskému odvodu, ze čtyřiceti bylo jich odvedeno sedm
5.3.1912 - navštívil školu hornopočernickou pan c.k. okresní školní inspektor Otakar Kremla. Byl

přítomen vyučování ve všech třídách, načež měl s učiteli konferenci

ZPRAVODAJ ZPRAVODAJ ZPRAVODAJ
Základní umělecká škola Praha 9 - Horní Počernice, Ratibořická 1899
OZNÁMENÍ o přijímajících talentových zkouškách- do Základní umělecké školy
Přijímací zkoušky do přípravné hudební výchovy pro školní rok 1994-95 budou probíhat tímto
způsobem: od března každý sudý týden - vždy v pondělí od 16.30 - 18.00 se můžete dostavit se svým
dítětem do naší školy, kde bude přezkoušeno.
TERMÍNY ZKOUŠEK: 14.3., 28.3., 11.4., 25.4., 9.5., 23.5., 6.6. 1994.
Výsledky budou zpracovány a zveřejněny po ukončení přijímacího období 15. června na vývěsce v naší
škole.
UPOZORNĚNÍ: tyto zkoušky se týkají dětí, které jsou nyní v první třídě ZŠ. Termín pro mimořádné
přijímací zkoušky starších žáků na uvolněna místa bude včas zveřejněn.
Nenechávejte svoji návštěvu školy na poslední termíny, budeme mít více času a klidu na Vaše děti.

Poslední opravená telefonní čísla praktických lékařů
MUDr. Pochman 685 55 84
MUDr. Železná 685 56 63
MUDr. Vobecká 86 05 09
MUDr. Chudomelová 685 53 84
MUDr. Švandová 86 04 92

Placení poplatku ze psa v roce 1994
Podle vyhlášky hl.m. Prahy č. 4/1991 Sb. o místním poplatku ze psů je stanoven termín pro placení
tohoto poplatku, nečiní-li více než 400,-Kč, nejpozději do 31. března 1994. Činí-li více než 400,-Kč, je
poplatek splatný ve dvou stejných splátkách, nejpozději do 31. března a 31. srpna 1994.
Z důvodů omezení provozu pošty v Horních Počernicích bude možné zaplatit poplatek ze psů splatný
do 31.3.1994 i přímo na Místním úřadě v Praze 9 - Horních Počernicích, Jívanská 647, na

finančně plánovacím odboru v 1. patře, č.dv. 12 a to v pondělí 7. 3. 1994 a ve středu 9. 3. 1994
vždy od 8.00 do 12.00 a od 13.00 do 18.00 hod.

Majitelům psů, kteří v tomto termínu poplatek na Místním úřadě nezaplatí, budou rozeslány složenky
stejně, jako v předchozím roce.

Finančně plán. odbor MÚ
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ZPRAVODAJ ZPRAVODAJ ZPRAVODAJ
Psychotronique Erben Company oznamuje

Vzhledem k rostoucímu zájmu o poradenské služby léčitele -psychotronika pana Erbena oznamujeme
termín konání další návštěvy Horních Počernic:

7. a 8. května 1994
Zveřejněním tohoto oznámení v dostatečném předstihu před termínem konání chce firma
Psychotronique Erben Company předejít nedostatku vstupenek, který se projevil při minulé návštěvě v
lednu 1994. Počet vstupenek je na každý den, z důvodů zodpovědného přístupu pana léčitele, přísně
limitován. Pan Erben proto přislíbil prodloužení své návštěvy na dva dny.
I přesto Vám doporučujeme objednat si vstupenky co nejdříve na tel. čísle 685 52 52, 685 51 28 nebo
přímo v prodejně Potraviny RACIO plus, U jeslí 2261, kde má firma své zastoupení.
V měsíci březnu Oslaví svá významná životní výročí

TJ SOKOL Horní Počernice zve své členy a příznivce na
Valnou hromadu,

která se koná dne 24.března 1994 v 18 hodin v zasedací místnosti haly Chvalkovická.
Zveme také všechny zájemce o hodnotnou a milou sportovní podívanou na akce, které pořádají
jednotlivé oddíly, převážně s účastí dětí a mládeže. Oddíl tenisu pořádá ve dnech 19.-20.března 1994 v
hale Chvalkovická tenisový turnaj starších žáků. Bude také pořadatelem předsletového tenisového
turnaje mladších i starších žáků, termín tohoto turnaje bude ještě oznámen.
V březnu - 12.3. - se bude rovněž konat tradiční volejbalový turnaj žen v hale Chvalkovická a dne 26.3.
od 10 hodin uspořádá oddíl sportovní gymnastiky v tělocvičně školy Ratibořická 2.ročník závodu
ženských složek v prostných - akrobacii o putovní "Broskvovou mísu".
Těšíme se na Vás, přijďte povzbudit naše závodníky.

INZERCE INZERCE INZERCE INZERCE

PRO LIN E X

KOBERCE - PVC
v obchodním domě na sídlišti FMV II, Běchorská ul., tel. 86 02 77

FIRMA PROLINEX s.r.o. VÁM NABÍZÍ
služby: - pokládání podlahových krytin, PVC, koberců, korků, lité podlahy
prodej: - podlahové krytiny v PVC, koberce, dekorační textil, ložní prádlo

OTEVŘENO: Po-Pá
So

8.00-19.00
8.00-12.00

PROLINEX JE TU PRO VÁS



INZERCE INZERCE INZERCE INZERCE
Osvětová beseda Horní Počernice přijme od září 94 lektory angličtiny a němčiny. Informace

na tel. 86 36 26 nebo osobně na adrese: KS Domeček, Votuzská 322, Horní Počernice

Opravy starožitných hodin, porcelánu a obrazů. Tel. 86 56 40-9 po 19 hod. - p. Vágner

" S S T . Vojenské stavby a.s., odštepný závod DOZA Horní Počernice, Lukavecká 1732, 193 00 Praha 9

- instruktora sváření pro metodu plamenem
- písmomalíře/ku
- zámečníky - svářeče
- klempíře - vzduchotechniky
- sklenáře
- nočního strážného

Zájemci se mohou přihlásit na personálním odd. na výše udevené adrese, nebo na tel. č. 685 50 54
a 86 52 41 - 7, linka 397 u pí. Léblové

Významný dodavatel potravin z dovozu hledá pro svůj sklad v Horních Počernicích schopného a
odpovědného pracovníka, SŠ, ŘP. Oprávnění k řízení VZV vítáno - není podmínkou.
Výhodné platové podmínky..
Dále přijmeme na dobu cca 2 měsíců brigádnici či brigádníka ke kompletaci dodávek.
Tel. 685 54 85 1. 205.

Koupím garsonku nebo byt v Hor. Počernicích a okolí. Tel. 611 42 883.

Půjčovna č i s t í c í c h strojů WAP - na koberce a čalounění,
Eva Korytarová, Pavlišovská 2294.
Obj. 17.00 - 20.00 na t e l . 685 55 55. 24h/170,-Kč
saponát na 2 0 m2 v ceně) .

ZUBNÍ ORDINACE- ORTODONCIE
Zubní ordinace MUDr Hesové rozšiřuje své služby o obor ortodoncie.
Rovnátka snímací i pevná pro dětské i dospělé pacienty
zahájení provozu 5.4.1994 - lékař MUDr Alena Gregorová.
Smlouvu s VZP a dalšími pojišťovnami mám. Adresa: Horní Počernice, Lipí 1854, tel. 685 57 70

Vyměním družstevní byt 2 + 1 , P5 - Barrandov za stejný nebo větší v H. Počernicích. Tel. 685 61 53.
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ENERGOVOD a.s. HLEDÁ TRUHLAŘE.
Požadujeme vyučení. Nabízíme plat 5.000,- + neomezená pohyblivá částka.
Inf. p. Hrabánek, tel. 75 46 16 - večer do 22.00 hodin.

Vyměním byt 2 + I v osobním vlastnictví + garáž u domu, Nové Vysočany za stejný + garáž
v Horních Počernicích. Inf. tel. 685 54 51.

CHCETE ZHUBNOUT ?
POTŘEBUJETE ZREGENEROVAŤ SVÉ SÍLY? MÁTE ZÁJEM O ZVÝŠENÍ SVÉ TĚLESNÉ VÁHY?
Kontakt -tel. 86 41 032 nebo osobně Miiller Zdeněk, Běluňská 1840.

Kódovavcí klíč 007 - výrobek MADE IN USA zajistí vaše vozidlo proti odcizení.
Bližší inf. tel. 86 56 40 -9 po 19 hod. Cena s montáží 750,-Kč.

Čistění koberců - úklidové práce. Zdeněk Kratěna, tel. 858 01 19.

Prodám
akumulační kamna jako nová, příkon 5 kW, náš výrobek v belgické licenci s ventilátorem. Cena
dohodou - levně.
3 ks okna š. 90 x 150 cm, zasklená, napuštěná luxolem, otvíravá i vyklápěcí po 1.000,-Kč.
1 okno nezasklené, lakované stejných rozměrů, 500,-Kč
8 ks vlnité azbestové krytiny 250 x 100 cm, všechno za 1.000,-Kč (původní cena 1 ks 250,-Ks)
Bohuslav Ludvíček, Lukavecká 526/16 Horní Počernice
Vlastní odvoz - možno odebrat ihned

Hledám podnájem v H.Počernicích (asi tak za 1.000,-Kč měsíčně).
Výpomoc možná. Tel. 685 56 66.

Školní jídelna Ratibořická 1700 přijme pomocnou sílu do kuchyně.
Nástup dle dohody. Informace tel. 685 63 95.
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PROGRES SERVIS
PROGRES SERVIS, Jívanská 633, Horní Počernice

p ř i j m e do pracovního poměru řidiče. Podmínky: řidičský průkaz skupiny C, fyzická zdatnost.
Nástup možný ihned. Tel. 685 50 02

PROGRES SERVIS - PRODEJNA ELEKTRO
p ř i j m e prodavače se znalostmi v oboru elektro.
Informace na tel. 685 50 02

PROGRES SERVIS - velkoobchod elektro
p ř i j m e pro pracoviště v areálu drůbežáren Xaverov pracovnice do odbytu. Požadujeme práci s PC,
obchodní talent a schopnost jednání s lidmi. Veškeré informace na tel. 74 26 41 -9 linka 303, 304.

Každý pátek DISKOTÉKA od 17.30 do 21.30 hodin - hraje DJ VÍTEK
l.út. ČAROVÁNÍ S DIVADLEM - divadelní představení 9.00 a 10.30

(zadáno pro ZŠ a MŠ)
15.út KOCOUR V BOTÁCH - divadelní představení 9.00 a 10.30

(zadáno pro ZŠ a MŠ)
15 út. TAJEMNÉ SÍLY PŘÍRODY 19.30

O astrologii, tajích a léčivé moci přírody, o magii a o všem, co je nepoznané,
si s vámi bude vyprávět Luba Skořepová, herečka ND a autorka knihy
NEJSEM ČARODĚJKA. Pokud tato knížka patří k vašim oblíbeným, můžete si ji
přinést a dát podepsat.

22 út. PAVEL BOBEK - MUŽ NA KONCI SVĚTA 19.30
Dále účinkují Lída a Miloš Nopovi

Předprodej vstupenek v knihkupectví Náchodská ul.

DOMEČEK
3



Kino OKO
Program na měsíc březen 1994

3.pá.
4.so.
5.ne.

7.po.
8.út.

ll.pá.
12.so.
13. ne.

14.po.
15.út.

18.pá.
19.so.
2O.ne.

21.po.
22. út.

25.pá.
26. so.
27.ne.

28.po.
29. út.

Smrt jí sluší
Černá komedie

Sám doma
dobrodružná komedie

Vetřelec 3
dobrodružný

Hořký měsíc
erotický - psychologický

Policajt ze školky
kriminální komedie

Sám doma: 2
dobrodružná komedie

Kuffs

Hříšný tanec
příběh lásky zrozený
na tanečním parketu

USA

USA

USA

Fr.

USA

USA

USA

USA

Mládeži do 12 let nevh.

Mládeži přístupno

Mládeži do 12 let nevh.

Mládeži do 15 let nepř.

Mládeži přístupno

Mládeži přístupno

Mládeži do 12 let nevh.

Mládeži do 12 let nevh.

Změna programu vyhrazena
Hrajeme ve všední dny od 20 hod., v neděli od 17,30 a 20 hod.
Předprodej vstupenek v úterý a pátek.
Tel. 685 60 50

Vydává OB a MÚ Horní Počernice, Votuzská 322, Praha 9 - Horní Počernice, tel. 86 36 26
Cena výtisku 3,- Kč


